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BROI.0002.1.2019 

Protokół nr III/19 
z obrad III Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 29 stycznia 2019 roku  
 

1. Otwarcie obrad III Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 29 stycznia 2019 roku  o godzinie 10:40 otworzył obrady  III Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, powitał Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę 
Włocławskiego, Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, wójtów / burmistrzów, radnych 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Zygmunta Bałutę – Sekretarza Powiatu, Panią 
Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych, a także 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  

Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr2 do niniejszego protokołu.  
Wydruk quorum stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
3, Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad III Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne. Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego 
projektu uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia 
i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały 
spełniającego wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu we Włocławku: 
pismem z dnia  10 stycznia 2019 r. wniósł o: 

 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z tekstem 
jednolitym,  

 wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne  radni otrzymali w materiałach na 
sesję.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad III sesji ?  
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Radni nie zgłosili wniosków.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosku Zarządu Powiatu.  
Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym 
rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 6 zmienionego 
porządku obrad III sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się -0 
1 osoba nie głosowała. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 - 2026 i tym samym 
punkt 6  porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 7 porządku obrad III 
sesji o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się -0 
1 osoba nie głosowała. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 r. 
(tekst jednolity)  i tym samym punkt 7 porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
W związku z brakiem propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad III sesji składa się z 17 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

4. Przyjęcie protokołu nr II/18 z dnia 14 grudnia 2018 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad II Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. Stosownie do 
przepisów § 28 ust. 1 Statutu – radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki do protokołu 
z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia 
kolejnej sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. Protokół z sesji udostępniony 
w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek 
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przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez 
przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół 
przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój 
podpis. Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu, których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr II/18 z dnia 14 grudnia 2018 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
15 grudnia 2018 roku do dnia 17 stycznia 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 18 stycznia 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z jego działalności za okres od dnia 
15 grudnia 2018 r. do dnia 17 stycznia 2019 r. , zawierające informację z posiedzenia z dnia 
21 grudnia 2018 r. oraz 4 i 10 stycznia 2019 roku. W dniu dzisiejszych obrad -  sprawozdanie 
Starosty z działalności zarządu powiatu od dnia 18 stycznia  2019 roku do dnia sesji, 
zawierające informację z dnia 18 i 25 stycznia 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do przedstawionego sprawozdania?  
Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 stycznia 2019 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
15 grudnia 2018 roku do dnia 17 stycznia 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 18 stycznia 2019 r. do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
15 grudnia 2018 roku do dnia 17 stycznia 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 18 stycznia 2019 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019- 2026 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity): 

a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity), 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 15 listopada 2018 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026. Pismem 
z dnia 10 stycznia 2019 r. Zarząd Powiatu przekazał do Rady Powiatu autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019– 2026 oraz wraz z tekstem jednolitym.  
W dniach  od 3 stycznia 2019 roku do dnia 9 stycznia 2019 roku obradowały komisje rady, 
które dokonały analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 9 stycznia 2019 r. obradowała 
Komisja Budżetu i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji.  
Pismem z dnia 10 stycznia br. Przewodniczący Rady wysłał do radnych zawiadomienie 
o posiedzeniu Rady Powiatu wraz autopoprawką do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019- 2026 oraz 
autopoprawką do projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019  wraz z tekstem jednolitym. 
Przewodniczący poinformował również, iż z wnioskiem o przyjęcie autopoprawek 
w porządku obrad III Sesji wystąpił zarząd powiatu stosownie do przepisów § 17 ust. 3 
Statutu Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad Rada Powiatu będzie debatowała nad projektem uchwały 
z uwzględnieniem autopoprawki.  
Przewodniczący poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 - 2026 wraz z autopoprawką.  
Pani Iga Prztystałowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż WPF przeszedł pozytywną 
opinię RIO. WPF obejmuje okres, na jaki planuje Powiat Włocławski przedsięwzięcia 
wieloletnie, jak również jest dokumentem planistycznym związanym z planowaniem długu 
powiatu. Jest kontynuacja zadań inwestycyjnych na lata przyszłe. Wiąże się z tym załącznik 
inwestycyjny nr 2. Jest przewidziane do realizacji do roku 2021   zadanie - Infostrada Kujaw 
i Pomorza. 2020 r. – dwa zamierzenia inwestycyjne – wybudowanie budynku biurowego na 
potrzeby Wydziału Geodezji, jak również budowa Centrum Kształcenia Zawodowego 
w Chodczu. Zamierzenia są planowane z udziałem źródeł zewnętrznych. Potwierdzone są 
relacje art. 242 i art. 243. Uchwała jest możliwa do podjęcia przez radę powiatu. 
Autopoprawki dotyczą zmian zgłoszonych do uchwały budżetowej, jak również do limitów 
na przedsięwzięcia wieloletnie. Skarbnik wniosła o przyjęcie WPF wraz z autopoprawką.  
 

b. przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka - Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2019 – 2026 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów stosownie do zapisów uchwały nr 
XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 9 stycznia 
2019 r.  zapoznała się z opiniami stałych komisji, które opiniowały projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026. Przewodniczący 
powiedział, że obradowały następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  na posiedzeniu w dniu 3 stycznia br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 
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- Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma  głosami „za”, 

- Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 3 stycznia  br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma 
głosami „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (wyniki 
głosowania: „za” – 7, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0).  
Komisja w dniu 9 stycznia  br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
w sprawie projektu uchwały dotyczącej  Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z opiniami 
poszczególnych komisji.  
 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 
15/WPF/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego), 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę nr  
15/WPF/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego. 
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026.  
Opinia RIO stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

d. dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz 
z autopoprawką.   
Radni nie podjęli dyskusji. 
 

e. głosowanie. 
Przewodniczący Rady,  przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o poprawienie 
w nagłówku uchwały daty – zamiast 2018 roku proszę wpisać 2019 rok. Również 
w załączniku nr 1 i nr 2 poprosił wpisać łamane na 19 a nie na 18. W uzasadnieniu do 
uchwały również poprosił poprawić rok na 2019 i łamane na 19.  
Radny Marek Jaskulski poprosił o ogłoszenie przerwy przed głosowaniem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy jest to wniosek formalny? 
Radny Marek Jaskulski odpowiedział, że tak. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za ogłoszeniem przerwy i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 16 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 2  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
podjęła decyzję o ogłoszeniu przerwy. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego głosowania. 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.   
Radny Marek Jaskulski powiedział, że zarząd poprzedniej kadencji był niejako 
konstruktorem WPF, to nie będą radni na jego temat zabierać głosu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś pytania? Radni nie podjęli 
dyskusji. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Obecni niegłosujący – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst jednolity): 

a. przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
wraz z autopoprawką, 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że dniu 15 listopada 2018 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019. Pismem z dnia 10 stycznia 2019 r. 
Zarząd Powiatu przekazał autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym.  
W dniach od 3 stycznia 2019 r. do 9 stycznia 2019 r. obradowały komisje, które dokonały 
analizy i oceny projektu uchwały budżetowej. W dniu 9 stycznia br. odbyło posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów, która stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady 
Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego, przedłożyła opinie poszczególnych komisji 
wraz z własną opinią.  
W dniu dzisiejszych obrad Rada Powiatu będzie debatowała nad projektem uchwały 
z uwzględnieniem autopoprawki.  
Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, 
projektu budżetu powiatu na rok 2019 wraz z autopoprawką.  
Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik Powiatu powiedziała, że na posiedzeniach była 
przedstawiona informacja na temat realizacji zadań inwestycyjnych. RIO również w opinii do 
projektu budżetu na rok 2019 wyraziła pozytywną opinię. W dniu 10 stycznia 2019 r. zarząd 
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powiatu zgłosił zmiany, które wynikają z podejmowanych decyzji i podpisanych umów, które 
nie miały ujętych informacji w projekcie  budżetu. Są przyjęte w autopoprawce stypendia dla 
uczniów Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego, są zmiany dotyczące 
realizowanego zadania Infostrady Kujaw i Pomorza, gdzie partnerem jest Powiat Włocławski 
wspólnie z Urzędem Marszałkowskim i Związkiem Powiatów Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego.  Jest to przedsięwzięcie wieloletnie, które w roku 2018 w części doczekało się 
realizacji. W roku 2019 zadania w tej części nie będą realizowane, dlatego następuje 
zmniejszenie dochodów i wydatków z tego zadania.  Jeżeli chodzi o zmiany w zadaniach 
inwestycyjnych, to została zgłoszona informacja związana z realizacją zadania – przebudowa 
drogi w miejscowości Lubanie.  Początkowo zadanie zostało zgłoszone na odcinku 400 m. 
Otwierają się możliwości sięgnięcia po źródła zewnętrzne z budżetu państwa w wyższych 
kwotach, to zadanie zostało przeanalizowane i zgłoszone do urealnienia w odcinku dłuższym, 
które zabezpieczy bezpieczeństwo mieszkańców w tej gminie. Następuje zmiana nazwy 
zadania i wydłużenia odcinka drogi, i przygotowania środków na realizację pełnej 
dokumentacji projektowo – kosztorysowej. Pozostałe zmiany dotyczą  wprowadzenia nowego 
zadnia – opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowych w  ramach dróg 
powiatowych.  Takich dokumentacji powiat nie ma, a zarząd zwracał uwagę na możliwość 
ewentualnych kontynuacji i realizacji zadań ze źródeł zewnętrznych w późniejszym okresie 
czasu. Te zmiany zostały uwzględnione w autopoprawce. Budżet na rok 2019  wraz ze 
zmianami  kształtuje się następująco: dochody 92.843.784,99 zł, w tym bieżące: 80.259.845 
zł, majątkowe – 12.583.939,99 zł. Wydatki budżetu ogółem – 101.461.481,88 zł, w tym: 
bieżące – 72.766.624,76 zł, majątkowe – 28.694.857,12 zł. Budżet powiatu na rok 2019 
zakłada deficyt budżetowy w wysokości 8. 617.696,89 zł, który planuje się pokryć 
bankowymi zobowiązaniami długoterminowymi (pożyczki i kredyty i wolne środki). 
Przychody budżetu na rok 2019 planuje się w wysokości 8.767.416,89 zł i rozchody budżetu 
w wysokości 149.720 zł. W roku 2019 zaplanowano rezerwy ogólne, celowe i inwestycyjne 
na kwotę 3.670.000 zł. Budżet powiatu zabezpiecza realizację bieżących zadań jednostek 
organizacyjnych Powiatu Włocławskiego, Starostwa Powiatowego, jak również realizację 
podstawowych zapisanych ustawą o samorządzie powiatowym zadań własnych powiatu. Są 
planowane zadania inwestycyjne na ponad 28 mln zł, przy wsparciu źródeł z budżetu i ze 
źródeł środków Unii Europejskiej. Budżet, mimo deficytu, planowanego na rok 2019, jest 
realnym budżetem do wykonania. Skarbnik poprosiła Radę Powiatu o podjęcie uchwały wraz 
ze zmianami, jak również z informacją o stanie mienia komunalnego przygotowaną na dzień 
30.09.2018 r. 
 

b. przedstawienie opinii komisji, 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji 
analizujących projekt budżetu powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów stosownie do zapisów uchwały nr 
XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 9 stycznia 
r.  zapoznała się z opiniami stałych komisji, które opiniowały projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2019.  Informuję Państwa, iż obradowały 
następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  na posiedzeniu w dniu 3 stycznia br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 
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- Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 3 stycznia br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma 
głosami „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 rok (wyniki głosowania: „za” - 7, „przeciw” - 0, 
„wstrzymało się” – 0). 
Komisja w dniu 9 stycznia br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2019  wraz 
z opiniami poszczególnych komisji.  
 
 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 
15/P/2018 Składu Orzekającego nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok oraz uchwała Nr 
10/Dpr/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok), 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Uchwałą Nr 15/P/2018 Skład Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok oraz Uchwałą Nr 
10/Dpr/2018 Skład Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 30.11.2018 r. wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 oraz możliwość sfinansowania 
deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok.  
 
Kserokopia uchwały Nr 15/P/2018 Składu Orzekającego nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2019 rok stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
Kserokopia uchwały Nr 10/Dpr/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego na 2019 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

d. dyskusja, 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2019 wraz 
z autopoprawką.   
Radny Kazimierz Kaca podziękował zarządowi i koalicji, że budżet i WPF,  przygotowany 
w dniu 15.11.2018 r. przez poprzedni zarząd, nie uległ zmianie. Budżet jest rozwojowy. Jest 
to tzw. budżet obywatelski i był konsultowany, i przedstawiony w różnych gremiach. Radny 
podziękował Skarbnikowi za trud włożony w pracę nad projektem. Budżet został 
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zbilansowany. Na komisjach radni dyskutowali, szczególnie na Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju. Były pytania ze strony radnego oraz radnego W. Zawidzkiego. Radni otrzymali 
wyczerpujące informacje. Dzisiaj Wspólnota Samorządowa będzie głosować za przyjęciem 
budżetu, podobnie jak i na komisjach, bo to przyniesie efekty dla powiatu. Budżet jest zgodny 
z prawem, jest tylko jedna uwaga. Nie chodzi o 280 tys. zł wydane na opracowanie 
dokumentacji. W zakresie inwestycji w miejscowości Lubanie radni mieli pełną informację na 
komisji. Po komisjach była wprowadzona autopoprawka. Poprzedni zarząd też to 
praktykował. Opracowując dokumentację to wiąże się z kwotą ok. 20 – 30 mln zł zadań 
inwestycyjnych. Byłoby wskazane zwołać nadzwyczajne posiedzenie Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i Finansów.  Radny znając wszystkie drogi i zagadnienia 
popiera budżet, ale radni mogli się z tym zapoznać na komisjach. Dokumentacje muszą być 
opracowane, bo będzie możliwość pozyskania zewnętrznych środków finansowych. Po 
odbyciu komisji, radni otrzymali autopoprawkę. Trzeba przyjąć to do wiadomości.  Radny 
zgłosił deklarację, że jeśli będą autopoprawki, to na pewno radni nie będą się czepiać. 289 tys. 
zł nie ma większego znaczenia. Jeżeli ktoś będzie robił wykaz dróg, to prawdopodobnie 
będzie to na 4-5 lat. Przy remontach może wcześniej. Radny powiedział, że otrzymał pełną 
informację i podziękował za to staroście. W zakresie sytuacji finansowej, to co Skarbnik 
przedstawia, jest istotne i ważne. Jaki jest stan konta na koniec grudnia? Jest informacja, że 
sytuacja powiatu jest dobra. Te środki, które zostały będą realizowane. Radnego interesuje 
sprawa środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego na budowę domów dziecka. Do tej 
pory środki nie wpłynęły do powiatu. Poprzedni zarząd ponosi odpowiedzialności  tez 
w pewnym stopniu. Należy zrobić wszystko, aby te środki jak najszybciej wpłynęły. Radny 
liczy na to, że te środki, które są dzisiaj przegłosowane w budżecie będą realizowane w roku 
2019 roku i ten budżet będzie realizowany. Dla radnego jest zaszczytem, że mógł występować 
w imieniu Wspólnoty Samorządowej. Jeśli będą jakiekolwiek sprawy, to Wspólnota jest 
gotowa do współpracy z samorządem powiatu, obecnym zarządem i koalicją. Wspólnota 
będzie popierać budżet w tych punktach, jeżeli będzie widziała, że jest prawidłowo 
realizowany.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski zapytał, jaką radny ma prośbę? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że nie opracowuje się dokumentacji, aby leżała 
w biurku. Jeżeli będą drobne zmiany, jeżeli radni będą wyczerpująco poinformowani, to 
opozycja będzie popierała w 100%.  
Starosta Włocławski powiedział, że wprowadzenie autopoprawki było spowodowane tym, że 
przychodząc do pracy okazało się, że Powiat Włocławski nie ma opracowanych żadnych 
dokumentacji przyszłościowych na budowę dróg. One są podstawą do uzyskania środków 
zewnętrznych. Wojewoda poinformował, iż w miesiącu lutym – marcu może się odbyć 
kolejny nabór na środki na drogi. Jest to pewne zaniedbanie ze strony poprzedników, że 
dokumentacje nie zostały opracowane. Na obecną chwilę nie ma na co składać wniosków.  
Drogi do realizacji są oczywiste. Starosta chciałby, aby powiat był gotowy na złożenie 
wniosków we wrześniu czy październiku. Starosta wolałby, aby dokumentacje były i żeby 
można było spokojnie przygotować się do naborów. Niestety starosta zastał taki stan rzeczy, 
że nie było dokumentacji. Podobna jest sytuacja w ramach polityki terytorialnej na 
szkolnictwo zawodowe. Powiat ma zarezerwowane ok. 2 mln zł dofinansowania z 15% 
udziałem. Też na tą chwilę nie było żadnego podejścia do opracowania dokumentacji  i do 
rozwiązania problemu, aby tych środków nie stracić. Czeka bardzo trudne zadanie 
w realizacji tego projektu. Sprawa wygląda tak, że albo będzie się gotowym z  wnioskiem, 
będzie dokumentacja, albo te środki  przepadną. Temu  towarzyszył pośpiech. Po dzisiejszej 
sesji jest zwołane na dzień następny posiedzenie zarządu powiatu. Będą ogłaszane procedury 
przetargowe, aby można było dokumentacje opracowywać. Nie będzie limitowana ilość 
składanych wniosków, nie będzie limitu w zakresie dofinansowania w postaci 3 mln zł. 
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Starosta jest przekonany, że w krótkim okresie czasu, przy prawidłowo opracowanej 
dokumentacji te drogi jest się w stanie zrealizować. Pan Starosta zaprosił do współpracy, aby 
wspólnie spowodować to, aby ten trudny okres dokumentacyjny przeszli w krótkim okresie 
czasu, aby być przegotowanym do konkursów.   W innym przypadku odbędzie się to ze stratą 
dla wszystkich. Jeżeli mowa o dofinansowaniu budowy domków dziecka, to zarząd ponosi 
w tym momencie odpowiedzialność za to, że środki nie spłynęły. Pan Starosta, kiedy 
przyszedł do pracy w Starostwie Powiatowym powziął informację, że sprawa jest dość 
skomplikowana, było wiele problemów przy składaniu wniosków. Radny Kazimierz Kaca na 
pewno o tym wie. W kilka dni po przyjściu nowej władzy były składane dokumenty 
uzupełniające. Robi się wszystko, aby te środki wpłynęły. Jest to  wspólny interes. Nie można 
jednak do końca poczuwać się do odpowiedzialności i winy, że w tej chwili to znaczne 
opóźnienie (każdy wie, kiedy inwestycje były zrealizowane) spowodowało, że jeszcze nie 
spłynęły środki finansowe. Pan Starosta wyraził nadzieję, że jak najszybciej sprawa zakończy 
się. Pan Starosta nie będzie wnikał w szczegóły dlaczego tak się stało, a radny doskonale na 
ten temat ma wiedzę. Jeżeli chodzi o środki finansowe na koncie powiatu, to radny 
dwukrotnie o to na komisji pytał i starosta udzielił odpowiedzi. Dobrze, że na koncie są środki 
finansowe. Samorząd powiatu służy zaspokajaniu potrzeb mieszkańców. To, że one do tej 
pory nie zostały wydatkowane na rzecz dobra mieszkańców, to też nie jest wielką zasługą. 
Pokazuje to droga Lubraniec – Kruszynek, gdzie 2 lata temu można było ją wykonać za 6 mln 
zł, a teraz wynosi 10 mln zł. Ceny z roku na rok rosną. Tegoroczny budżet zaplanowany przez 
poprzedników ma ok. 9 mln zł deficytu. Te środki bilansują się. Budżet jest przedstawiany do 
przyjęcia w formie zaproponowanej przez poprzedników z małą zmianą dotyczącą 
opracowania dokumentacji. Pan Starosta na komisjach i różnych spotkaniach  mówił, że jest 
nowe spojrzenie na temat funkcjonowania powiatu. Na najbliższych sesjach będą 
proponowane w budżecie znaczące zmiany. Nie jest on rozwiązaniem idealnym, ale żeby nie 
utrudniać życia i nie pracować na prowizorium. Pan Starosta wniósł, aby w tej chwili przyjąć 
budżet w takiej formie jakiej jest. Nie utrudni to  w żadnym stopniu pracy i pozwoli na 
zadania inwestycyjne, które są, oraz przeprowadzić postępowania przetargowe. Wizja 
funkcjonowania budżetu i samorządu przedstawiona zostanie na najbliższych sesjach. 
Koalicja jest otwarta na współpracę, tak jak opozycja, która tą współpracę deklaruje.  Przez 
ostatnie 4 lata pokazane było jak ta współpraca powinna wyglądać i tego też oczekuje starosta 
od radnych opozycji. Starosta poprosił o poparcie budżetu w takiej formie, jakiej jest na dzień 
dzisiejszy. Jeszcze raz Pan Starosta poinformował, że na najbliższych sesjach będą do niego 
proponowane zmiany.  
Przewodniczący Rady  poprosił o udzielenie informacji w sprawie dofinansowania budowy 
domków dziecka, dlaczego nie ma środków finansowych, które obiecał Urząd 
Marszałkowski? 
Starosta Włocławski powiedział, że występowały ogromne problemy związane ze złożeniem 
przez Wydział Inwestycji, wniosku o płatność. Urząd Marszałkowski zarzucał, że nie został 
wniosek złożony w odpowiednim programie.  Ta sprawa trwała dość długi okres czasu. 
Obecnie jest etap kolejnych uzupełnień. Te ostatnie uzupełnienia były składane w okresie, 
kiedy starostą jest R.Gołębiewski. Starosta cały czas wnioskuje  o to, aby ten proces był jak 
najszybciej ukończony. Starosta wyraził nadzieję, że proces ten jest już na ukończeniu 
i w perspektywie miesiąca te środki powiat otrzyma.  Pełna dokumentacja znajduje się 
w Wydziale Inwestycji i Rozwoju. Przewodniczący Rady może zapoznać się z dokumentacją. 
Starosta nie chce mówić o szczegółach z okresu, kiedy nie pracował w Starostwie. Byłoby to 
źle odebrane. Starosta robi wszystko, aby ten proces udało się zakończyć.  
Przewodniczący Rady zapytał czy radni chcieliby zabrać jeszcze głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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e. głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie 
Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad planem 
pracy komisji. 
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, iż komisja w dniu 3 stycznia br. opracowała projekt 
planu pracy komisji na rok 2019. Komisja zaplanowała na 2019 r. - 19 zagadnień oraz ustaliła 
koordynatora przygotowania materiału. Komisja jednogłośnie 5 głosami „za”, przyjęła projekt 
planu pracy i wnosi o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie w planie pracy komisji będącym załącznikiem 
do uchwały daty za jaki okres czasu ma zostać przedłożona informacja, to jest:  
W II kwartale: 
-  punkt 1 winno być napisane - Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku z wykorzystania środków Funduszu Pracy za rok 2018. 
- punkt 2 winno być napisane -  Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku w sprawie rozdziału środków Funduszu Pracy na rok 2019. 
- punkt 5 winno być napisane - Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat 
Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy 
prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej. Tam gdzie jest 
mowa o koordynatorze przygotowania materiału należy wykreślić powtarzający się wyraz 
starosta włocławski.  
W III kwartale punkt 1 winno być napisane - Analiza informacji Zarządu Powiatu o realizacji 
w 2018 roku programów finansowanych ze środków pozabudżetowych i ich efektów 
rzeczowych związanych z aktywizacją bezrobotnych   i ograniczeniem bezrobocia. 
Są to oczywiste błędy literowe.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Radni nie 
podjęli dyskusji. 
W związku z barkiem uwag, Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały wraz ze zgłoszonymi  pięcioma poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Obecni niegłosujący – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2019 została podjęta.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do przepisów 
paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu pracy komisji 
na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka - Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 9 stycznia br. opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019. Tematyka pracy została przypisana na poszczególne kwartały. 
Komisja jednogłośnie, 7 głosami „za” przyjęła projekt planu pracy i przedłożyła Wysokiej 
Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z barkiem uwag, Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 
22 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019. Komisja zaplanowała 22 zagadnienia na rok 2019 i ustaliła 
koordynatora przygotowania materiału. Komisja jednogłośnie przyjęła plan pracy i wnosi do 
Wysokiej Rady o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie w planie pracy komisji będącym załącznikiem 
do uchwały: 
- W I kwartale  punkt 2 po wyrazach informacja zarządu – poprosił wykreślić datę 2019 
- w IV kwartale poprosił o zmianę numeracji po nr 1 powinien być numer 2 a kwartał winien 
zakończyć się numerem 5.   
Są to oczywiste błędy literowe.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem uwag zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały wraz ze zgłoszonymi dwoma poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Wydruk głosowań stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego  - Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019. Tematyka pracy została przypisana na poszczególne kwartały. 
Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za” przyjęła projekt planu pracy i przedłożyła Wysokiej 
Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady, w związku z brakiem uwag, zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 3  
 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rewizyjna, stosownie do przepisów paragrafu 
55 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu pracy komisji i kontroli 
na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Komisja Rewizyjna na 
posiedzeniu w dniu 7 stycznia br. opracowała projekt planu pracy i kontroli komisji na rok 
2019. Tematyka pracy została przypisana na poszczególne kwartały. Na rok 2019 komisja 
zaplanowała przeprowadzić sześć kontroli. Komisja jednogłośnie, 5 głosami „za” przyjęła 
projekt planu pracy i kontroli, i przedłożyła Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 2  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 
31 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Wojciecha Rudzińskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 3 stycznia br. opracowała projekt pracy 
komisji na rok 2019. Komisja zaplanowała 17 zagadnień na 2019  i ustaliła koordynatora 
przygotowania materiału. Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, przyjęła plan pracy i wnosi 
do rady o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie w planie pracy będącym załącznikiem do 
projektu uchwały w IV kwartale w punkcie 2, gdzie jest koordynator przygotowania 
materiału, zamiast Wydział Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej, należy wpisać 
Samodzielne Stanowiska d.s. Ochrony Środowiska. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem uwag, zapytał kto jest za podjęciem uchwały 
wraz ze zgłoszoną poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni nieglosujący - 2 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2019 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Panią Ewę Kończyńską- Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, iż komisja na posiedzeniu w dniu 4 stycznia br. opracowała projekt planu 
pracy na rok 2019. Komisja zaplanowała 17 zagadnień na rok 2019 oraz ustaliła koordynatora 
przygotowania materiału. Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, przyjęła plan pracy i wnosi 
do rady o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 2  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  stosownie do przepisów art. 9 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 6 ust. 1  Statutu Powiatu Włocławskiego został 
opracowany projekt planu pracy Rady Powiatu na rok 2019. Przedstawiony plan pracy jest 
planem ramowym, zawierającym wytyczne do działania Rady Powiatu w roku 2019.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Radni nie 
wnieśli uwag.  
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie planu pracy Rady 
Powiatu we Włocławku na rok 2019 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 stycznia 2019 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2019 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
 
16. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady wypełniając zapisy paragrafu 52 ustęp 7 Statutu Powiatu 
Włocławskiego poinformował, iż został utworzony Klub Radnych Polskiego Stronnictwa 
Ludowego  przy Radzie Powiatu we Włocławku.  
 
17. Zamknięcie III Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 29 stycznia 
2019 roku o godzinie 12:32 zamknął III Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 
 

                                                                                               Przewodniczący Rady 
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Marta Grzegórska   …………………….…… 
 
 


